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Rada Miejska w Wołominie
Radni - Sesja

Protokół nr VII

VII Sesja w dniu 22 października 2024 
Obrady rozpoczęto 22 października 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 12:53 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków.

Obecni:

1. Aneta Adamus
2. Edyta Babicka
3. Adrian Budek
4. Karol Cudny
5. Monika Dubow
6. Andrzej Fuśnik
7. Beata Gomse
8. Marek Górski
9. Marta Hoppe
10. Małgorzata Kielak
11. Robert Kobus
12. Iwona Kostrzewa
13. Agnieszka Koza
14. Maciej Łoś
15. Jerzy Mikulski
16. Wojciech Plichta
17. Antoni Roszkowski
18. Bogdan Sawicki
19. Piotr Sikorski
20. Kazimierz Tarapata
21. Andrzej Żelezik

1. Otwarcie obrad.
- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Poprosiła radnych o potwierdzenie kworum i o godzinie 9:31 otworzyła VII sesję Rady Miejskiej 
w Wołominie kadencji 2024-2029. Przywitała kierownictwo i pracowników urzędu, gości obecnych 
na sali oraz państwa radnych. 

2. Pytania i wnioski do porządku obrad.
- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Poinformowała, że wpłynął wniosek od Burmistrza Wołomina o wprowadzenie do porządku obrad 
dwóch  projektów  uchwał.  Jeden  z  nich  dotyczy  emisji  obligacji  oraz  zasad  ich  zbywania, 
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nabywania i wykupu, a drugi w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Warszawie skargi na uchwałę Rady Miejskiej w Wołominie.

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich 
zbywania, nabywania i wykupu. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (15)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Beata Gomse, Marek 
Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Iwona Kostrzewa, Maciej Łoś, Wojciech 
Plichta, Antoni Roszkowski, Piotr Sikorski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Monika Dubow, Jerzy Mikulski, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata
NIEOBECNI (2)
Agnieszka Koza, Andrzej Żelezik
-Jerzy Mikulski- radny 
Gdzie radni mogą się zapoznać z treścią tego wystąpienia? 

- Alicja Gawrońska- radca prawny
Pani  burmistrz  w  ustawowym  terminie  zaskarżyła  uchwałę  w  sprawie  nieudzielenia  jej 
absolutorium. Ma takie prawo. Skarga została złożona do WSA w Warszawie. WSA w Warszawie 
pismem z dnia 03.10.2024 r. zwrócił się do Rady Miejskiej w Wołominie, aby udzieliła odpowiedzi  
na tę skargę i odesłała ją wraz ze skargą do wojewódzkiego sądu administracyjnego. Wszystkie 
uchwały, które rada podejmuje, mogą być zaskarżone do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, 
jeśli ktoś ma w tym interes prawny. Kiedy taka uchwała dajmy na to dotyczy miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, to zgodnie z utrwalonym orzecznictwem, odpowiedź na taką 
skargę przygotowuje burmistrz. Tu sytuacja jest wyjątkowa, ponieważ to pani burmistrz złożyła 
skargę, więc niemożliwym jest, żeby ona udzielała na nią odpowiedzi, dlatego Wojewódzki Sąd 
Administracyjny poprosił radę o udzielenie tej odpowiedzi. 

- Jerzy Mikulski- radny
Radni chcieliby się zapoznać z treścią tej odpowiedzi, bo mają zająć stanowisko w sprawie, której 
nie znają. 

- Alicja Gawrońska- radca prawny
Prosi radnych, żeby zapoznali się z tym uzasadnieniem, które jest dołączone do uchwały, które 
przedstawia stan faktyczny oraz zawiera zdanie, że pozostawia rozpatrzenie skargi do uznania sądu, 
nie widząc jednak podstawy do nieuznania skargi.
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- Iwona Kostrzewa- radna
Chciała tylko zapytać panią prawnik, jeśli ta skarga trafi do sądu administracyjnego, to radni będą 
brać czynny udział w procesie, czy będzie to tylko pani przewodnicząca i jak taka sprawa wygląda  
przed sądem? 

- Alicja Gawrońska- radca prany
Cała  rada  nie  ma  takich  uprawnień,  żeby  występować  przed  Wojewódzkim  Sądem 
Administracyjnym.  Takie  uprawnienie  przysługuje  pani  przewodniczącej,  ale  żeby  ona  mogła 
występować,  to  rada  musi  dać  jej  pełnomocnictwo  i  ta  uchwała  jest  takim  właśnie 
pełnomocnictwem  do  tego,  aby  pani  przewodnicząca  mogła  w  imieniu  rady  występować. 
Generalnie podstawą skargi, którą wniosła pani burmistrz na tę uchwałę dotyczącą nieudzielenia 
wotum zaufania, jest to, że w tej uchwale brakuje uzasadnienia, które by wynikało z protokołu 
przebiegu  sesji.  Ta  skarga  poszła  bezpośrednio  do  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego 
i Wojewódzki Sąd Administracyjny, wystosował do Rady Miejskiej w Wołominie pismo, w którym 
zwraca  się  z  prośbą  o  udzielenie  odpowiedzi  na  załączoną  skargę  oraz  jej  nadesłanie  wraz  z 
odpisem dla strony przeciwnej oraz kompletnymi uporządkowanymi aktami sprawy. I tego dotyczy 
upoważnienie, które jest przedmiotem tej uchwały.

- Monika Dubow- Przewodnicząca komisji Ochrony Środowiska
Zapytała czy radni mogą poznać treść skargi w całości?

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Zaproponowała, że jeżeli radni zdecydują się wprowadzić projekt tej uchwały do porządku obrad, 
a wydaje jej się, że powinni to wprowadzić, bo tam jest 30 dni na udzielenie takiej odpowiedzi, to 
jak  będzie  punkt  dotyczący  podjęcia  uchwały,  ona  zarządzi  przerwę,  żeby  wszyscy  mogli  się 
zapoznać z dokumentami tak, aby mogli zagłosować mając pełną wiedzę na ten temat. 

- Adrian Budek- radny
Pierwsze pytanie  czy w ogóle  ta  uchwała  o  nieudzieleniu  absolutorium wymaga uzasadnienia? 
A drugie pytanie, czy w ogóle taka skarga nie powinna wpłynąć też do Komisji Skarg i Wniosków, 
którą rada powołała? Jego zdaniem to jest organ, który powinien to rozpatrzeć. Ponad to warto by 
było, żeby radni zapoznali się ze skargą, pismem sądu, które wpłynęło do przewodniczącej rady, 
ewentualnie do całej rady, bo on rozumie, że cała rada jest adresatem tego pisma. Warto, żeby  
adresat wiedział, o czym w ogóle jest dyskusja. I kolejna sprawa, jeżeli wprowadzimy taką uchwałę 
i zostanie ona przegłosowana, to pytanie do pani przewodniczącej, czy odpowiedź do sądu, którą 
przygotuje, będzie konsultowana z wszystkimi radnymi? 

- Alicja Gawrońska- radca prawny
Jeśli  chodzi  o  pierwsze  pytanie,  dotyczące  konieczności  sporządzenia  uzasadnienia  uchwały 
dotyczącej  nieudzielenia  wotum zaufania,  to  orzecznictwo,  które  aktualnie  obowiązuje,  nie  jest 
jednoznaczne,  ale  przeważające  jest  to,  które  mówi,  że  musi  być  takie  uzasadnienie.  Jeżeli 
wojewódzki sąd, który już raz zapoznał się z tą skargą, uważałby inaczej, to prawdopodobnie by ją 
odrzucił  jako  skargę  od  osoby  nieuprawnionej.  Natomiast  ona  proponowałaby  poczekać  na  to 
rozstrzygnięcie, tym bardziej, że to stanowisko rady jest takie, że udziela ona pełnomocnictwa pani 
przewodniczącej do tego, żeby reprezentowała radę przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym 
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i tam Wojewódzki Sąd Administracyjny zapozna się ze stanowiskiem jakie zawarte jest w skardze, 
przejrzy protokoły, zwykle również sąd przegląda orzecznictwo i podejmuje decyzję.

- Mariusz Kądzielski- radca prawny
Jeżeli  chodzi  o  Komisję  Skarg,Wniosków  i  Petycji  jest  to  komisja,  która  rozpoznaje  skargi  i 
wnioski składane w trybie administracyjnym, czyli te na podstawie KPA. Natomiast to jest skarga, 
która nie ma tego waloru skargi administracyjnej, jest to skarga do sądu administracyjnego i jego 
zdaniem nie  ma podstaw do tego,  żeby Komisja  Skarg,  Wniosków i  Petycji  zajmowała  się  tą 
sprawą.

-Iwona Kostrzewa- radna 
Poprosiła o podanie konkretnego przepisu, który o tym mówi. 

- Mariusz Kądzielski- radca prawny
Zgodnie z art. 227 KPA przedmiotem skargi może być w szczególności zaniedbanie lub nienależyte 
wykonywanie  zadań  przez  właściwe  organy  albo  przez  ich  pracowników,  naruszenie 
praworządności lub interesów skarżących, a także przewlekłe lub biurokratyczne załatwianie spraw. 
I  właśnie  tym  rodzajem  skarg  zajmuje  się  Komisja  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  w  trybie 
administracyjnym. Skarga na uchwałę nie jest skargą administracyjną, tylko jest skargą, która jest 
składana do sądu i jest skargą sądowo-administracyjną.

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
Czy  udzielając  takiego  pełnomocnictwa,  radni  wyrażają  swoje  zdanie  na  temat  zasadności  tej 
skargi, czy jest to tylko i wyłącznie czynność techniczna umożliwiająca doręczenie jej do sądu? 
Czy podejmując tę uchwałę rada rozpatruje ją od strony merytorycznej? 

- Alicja Gawrońska- radca prawny
Jest to tylko czynność taka formalno-techniczna upoważniająca przewodniczącą rady do tego, żeby 
reprezentowała radę przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym.

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
Czyli  podejmując tę uchwałę tak naprawdę przyjmujemy do wiadomości,  że organ uprawniony 
złożył  skargę  i  umożliwiamy temu organowi  dochodzenia  swoich  praw przed sądem,  a  to  sąd 
rozstrzyga, czy skarga jest zasadna, czy nie?

- Alicja Gawrońska- radca prawny
Jakąś wskazówką jest tutaj uzasadnienie do tej uchwały, które przed chwilą cytowała, mówiące 
o tym, że rada pozostawia tę skargę do uznania sądu nie widząc jednak podstawy do jej nieuznania. 
Więc jest to jakiś taki kierunek, który rada określa jeśli chodzi o udzielenie tego pełnomocnictwa.

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
Jeżeli  się  zgodzimy,  to  umożliwimy  sądowi  przeprowadzenie  postępowania,  które  w  imieniu 
Rzeczypospolitej  określi,  czy  ta  skarga  jest  zasadna,  czy  nie.  A  jak  się  nie  zgodzimy,  to  
stwierdzamy, że wiemy lepiej.

- Alicja Gawrońska- radca prawny
Jak się rada nie zgodzi, to nie jest takie proste zagadnienie, bo rzadko zdarzają się takie sytuacje.  
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Orzecznictwo w tej kwestii też jest podzielone. Natomiast jeżeli radni nie wyrażą zgody na podjęcie 
tej uchwały, to jakby ta skarga wraca do burmistrza i teraz ktoś musi na nią udzielić odpowiedzi. To 
może się wydawać dosyć kuriozalne, ale takie są przepisy.

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
Czy to znaczy, że jeżeli nie podejmiemy tej uchwały, to burmistrz będzie reprezentowała skarżącą i 
skarżonego?

- Alicja Gawrońska- radca prawny
Tak to wygląda. Burmistrz daje pełnomocnictwo radcy prawnemu.

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
On wolałby do tego nie doprowadzać, że skarżący jest skarżonym.

- Alicja Gawrońska- radca prawny
Ona wie, że to jest kuriozum, ale tak to wygląda, dlatego jest ta propozycja sądu, aby rada takiego 
pełnomocnictwa udzieliła. Jej się wydaje, że bardzo rozsądne jest to stanowisko, żeby pozostawić tę 
skargę do uznania sądu, no bo jeżeli jest jakiś spór, to wtedy organ trzeci o tym rozstrzyga. 

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
Podsumowując, podejmując tę uchwałę sprawiamy, że rada, która podjęła taką, a nie inną decyzję, 
ma  szansę  bycia  reprezentowaną  przed  sądem.  A  jeśli  tej  uchwały  nie  podejmiemy, 
to  reprezentować skarżącego i  skarżonego będzie  pani  burmistrz,  co  wydaje  się  być po prostu 
bezsensowne z punktu widzenia podstawowych zasad funkcjonowania prawa. Dajmy sobie szansę 
do tego, żeby te rozwiązania były racjonalne i dajmy sobie szansę na to, żeby nasze stanowisko 
było reprezentowane przez przewodniczącą, a nie przez burmistrza, który zaskarżył naszą uchwałę.

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
To ona tylko nadmieni, że ta uchwała ma właśnie temu zapobiec, żebyśmy my jako rada mogli 
wspólnie odpowiedzieć. Nie doszukiwałaby się tutaj niczego innego jak to, żeby pani burmistrz nie 
stała po dwóch stronach i to na tyle.

- Alicja Gawrońska- radca prawny
Chciała  tylko  jeszcze  dodać,  że  pani  burmistrz  nie  stałaby  tak  de  facto  po  dwóch  stronach, 
bo ustanowiłaby pełnomocnika i tą drugą stronę reprezentowałby pełnomocnik.

- Mariusz Kądzielski- radca prawny
Jeszcze  chciałby  się  odnieść  do  poprzedniego  zagadnienia,  a  mianowicie  do  tego,  czy  skarga 
powinna trafić do Komisji Skarg i Wniosków. Zgodnie z art. 18b ustawy o samorządzie gminnym, 
rada gminy rozpatruje skargi na działania wójta, gminnych jednostek organizacyjnych, wnioski oraz 
petycje składane przez obywateli w tym celu powołuje Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. Ten 
przepis  koreluje  z  wcześniej  zacytowanym  przez  niego  artykułem  kodeksu  postępowania 
administracyjnego, czyli art. 229. I tak jak wspomniał, z tych dwóch przepisów w sposób ewidentny 
wynika,  że  komisja  skarg  i  wniosków  nie  jest  kompetentna  do  rozpoznawania  skarg 
w postępowaniu sądowo – administracyjnym. 
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- Beata Gomse (Ad Vocem)- radna
Ona prosi pana mecenasa o taką opinię prawną na maila, na piśmie i orzecznictwo jakieś. 

- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki i Finansów
Chciałby  postawić  wniosek  zakończenie  dyskusji  w  tym punkcie.  Przyjmijmy  porządek  obrad 
i zróbmy przerwę, jeżeli nie ma przeciwwskazań, żeby radni zapoznali się z dokumentacją, która  
wpłynęła  z  sądu.  Już  wiemy,  że  radę  na  zewnątrz  reprezentuje  tylko  jedna  osoba,  czyli 
przewodniczący ewentualnie wiceprzewodniczący, więc innego rozwiązania nie ma. Natomiast on 
chciałby, żeby wszyscy radni mieli pełną informację, bo nie będziemy w kolejnym punkcie znowu 
dwóch godzin spędzać i tej samej dyskusji prowadzić.

Głosowano wniosek w sprawie:
zakończenia dyskusji. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (16)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Beata Gomse, Marek 
Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Iwona Kostrzewa, Maciej Łoś, Wojciech 
Plichta, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata
PRZECIW (2)
Monika Dubow, Jerzy Mikulski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Antoni Roszkowski
NIEOBECNI (2)
Agnieszka Koza, Andrzej Żelezik

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego w Warszawie skargi na uchwałę Rady Miejskiej w Wołominie . 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (12)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Beata Gomse, Marek 
Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Iwona Kostrzewa, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski
PRZECIW (1)
Jerzy Mikulski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Andrzej Fuśnik, Robert Kobus, Maciej Łoś, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Kazimierz 
Tarapata
NIEOBECNI (2)
Agnieszka Koza, Andrzej Żelezik
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Głosowano w sprawie:
zatwierdzenia porządku obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marek Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Iwona Kostrzewa, 
Maciej Łoś, Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz 
Tarapata
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jerzy Mikulski
NIEOBECNI (2)
Agnieszka Koza, Andrzej Żelezik

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady 
Powiedziała, że wprowadzone do porządku obrad projekty uchwał będą porocedowane na końcu 
i wtedy też ogłosi przerwę, aby radni mogli zapoznać się ze skargą. 

3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 25.09.2024 r.
Głosowano w sprawie:
Przyjęcia protokołu z VI sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 25.09.2024 r.. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (17)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marek Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Iwona Kostrzewa, Maciej Łoś, 
Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Robert Kobus, Jerzy Mikulski
NIEOBECNI (2)
Agnieszka Koza, Andrzej Żelezik

4. Informacje Komisji Rady o pracy w okresie między sesjami.
- Edyta Babicka- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej
Komisja prowadzi obecnie kontrolę Wydziału Pozyskiwania Środków Zewnętrznych.

- Piotr Sikorski- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa
Komisja Bezpieczeństwa między ostatnimi sesjami nie spotykała się.
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- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
Komisja  Edukacji  spotkała  się  w ostatni  czwartek na  terenie  Przedszkola  nr  6  Bajka  w nowej 
siedzibie.  Piękne  przedszkole,  jednak  dalej  ze  swoimi  dodatkowymi  potrzebami,  zwłaszcza 
dotyczącymi zbyt  małego placu zabaw, jakimiś  drobnymi zmianami wewnątrz,  najbardziej  tam 
doskwiera chyba brak klimatyzacji. Bo jednak piękne przeszklone ściany mają taką wadę, że jest 
tam  po  prostu  gorąco  i  można  by  było  pomyśleć  na  ten  temat,  żeby  coś  z  tym  zrobić. 
Rozmawialiśmy  także  na  temat  demografii  w  Gminie  Wołomin.  Należy  się  spodziewać, 
że w najbliższych latach zarówno w przedszkolach, jak i szkołach ta liczba dzieci, które przychodzą 
będzie spadała. Będziemy mieli te szkoły jednak co raz mniejsze. Materiały dotyczące demografii 
powinny trafić do radnych na skrzynki mailowe. Rozmawialiśmy także o obchodach Dnia Edukacji 
Narodowej z udziałem fantastycznych gości. Gościliśmy u nas Mazowiecką Kurator Oświaty, panią 
Wiolettę Krzyżanowską oraz gościliśmy dyrektora Ośrodka Rozwoju Edukacji Andrzeja Suchenka, 
członkinie  Zarządu  Województwa  Mazowieckiego,  panią  Annę  Brzezińską.  Bardzo  piękne 
wydarzenie  i  pod  kątem  uroczystości,  i  potem  także  koncertu  pani  Joanny  Trzepiecińskiej.  
Natomiast  tydzień  temu we wtorek  w Centrum Aktywności  Wołomin obyły  się  wykłady pana 
profesora Marka Kaczmarzyka, wybitnego polskiego neurobiologa, który opowiadał bardzo dużo na 
temat zmian, które się dzieją w naszych głowach, a zwłaszcza w głowach dzieci i nastolatków.  
Bardzo ciekawe spotkanie. Radny zachęca do tego, żeby brać w takich spotkaniach udział, a pana 
profesora Marka Kaczmarzyka odsłuchać sobie na YouTubie, naprawdę warto poświęcić na to czas.

- Monika Dubow- Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska
Między sesjami komisja spotkała się raz. Omówiliśmy otrzymane odpowiedzi na wnioski komisji. 

- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki i Finansów 
Pod  nieobecność  pani  przewodniczącej  komisji  skarg  jako  wiceprzewodniczący  informuje, 
że  komisja  między  sesjami  się  nie  spotykała.  Natomiast  jeżeli  chodzi  o  Komisję  Gospodarki 
i  Finansów,  to  odbyła  dwa  posiedzenia.  Jedno  było  poświęcone  planom  zagospodarowania 
przestrzennego. Na posiedzeniach często goszczą mieszkańcy, więc słuchamy ich głosu. Kolejne 
spotkanie, które było przed tą sesją, czyli omawianie uchwał na dzisiejszą sesję. Wszystkie opinie 
były pozytywne dla uchwał. On pozwoli sobie przypomnieć radnym, że w czwartek o godzinie 9.00 
w  ZEC-u  przy  ul.  Szosa  Jadowska  49  odbędzie  się  wyjazdowe  posiedzenie  komisji. 
Przewodniczący prosi  o przygotowanie ewentualnych pytań.  Oprócz oglądania urządzeń, terenu 
i tego, co się tam dzieje w tej chwili, będziemy mieli również czas na to, żeby porozmawiać o tym, 
jakie są dalsze plany ZEC-u, będzie mowa o tym dofinansowaniu, o którym mówił ostatnio pan 
prezes. Zaprasza wszystkich radnych, nie tylko członków Komisji Gospodarki i Finansów.

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady 
Również zachęca, żeby w miarę możliwości radni wygospodarowali czas i wzięli udział w tym 
posiedzeniu. Jest to bardzo cenna możliwość obejrzenia samego zakładu, ale też to, co powiedział 
pan  przewodniczący,  zadanie  pytania  i  uzyskanie  odpowiedzi  bezpośrednio  od  pracowników 
zakładu. Ona bardzo uczula, żeby radni chcieli bywać w takich miejscach, jeżeli będą organizowane 
komisje i zgodnie z tym, o czym mówiliśmy na początku tej kadencji, cyklicznie będziemy robić  
takie  spotkania  w różnych instytucjach i  przedsiębiorstwach na  terenie  naszej  gminy,  tak  żeby 
państwo radni mieli większą wiedzę na temat ich funkcjonowania.
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- Wojciech Plichta- Przewodniczący Komisji Kultury i Sportu
Na początku odniesie się do tego, o czym mówiła pani przewodnicząca, czyli o zwiększeniu wiedzy 
radnych, jak działają instytucje. Komisja Kultury i Sportu spotkała się w miniony piątek w Muzeum 
Nałkowskich.  Pani  dyrektor  wspólnie  ze  swoimi  pracownikami  oprowadziła  nas  po  muzeum, 
zapoznano nas  z  historią  muzeum,  z  planami  na  przyszłość,  ze  zbliżającymi  się  inwestycjami. 
Opiniowaliśmy  również  projekty  uchwał.  Wszystkie  zaopiniowano  jednogłośnie  pozytywnie. 
Cieszy  też  frekwencja  na  komisji,  bo  była  100%.  Najbliższe  posiedzenie  zaplanowane  jest  na 
4 listopada na terenie Ośrodka Sportu i Rekreacji Huragan w Wołominie, więc po serii komisji  
związanych wyłącznie z kulturą pora troszeczkę zająć się sportem.
Jeżeli chodzi o Komisję Statutową, nie zbierała się. 

5. Informacja o realizacji uchwał Rady Miejskiej w Wołominie.
- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Czekając na panią  naczelnik,  która  przedstawi stan realizacji  uchwał,  chciałaby zwrócić  się  do 
radnych z propozycją. W ostatni weekend miała ogromną przyjemność uczestniczyć w pięknym 
wydarzeniu, jakim było 80-lecie istnienia naszego Wołomińskiego I Liceum Ogólnokształcącego. 
Ona uczestniczyła w tej uroczystości jako radna, ale także jako Przewodnicząca Rady Miejskiej w 
Wołominie w imieniu całej rady. Została poproszona o wpisanie do księgi pamiątkowej i z uwagi 
na fakt, że wśród radnych są osoby, które tę placówkę znają, odwiedzają, być może też do niej 
uczęszczały, poprosiła przedstawicieli szkoły o przyniesienie na sesję tej księgi pamiątkowej tak, 
żeby ci, którzy zechcą, mogli się do niej wpisać. Tam również jest pamiątkowy medal, który Rada 
Miejska w Wołominie otrzymała podczas tej uroczystości. 

6. Informacje Burmistrza o pracy w okresie między sesjami.
- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu
Tradycyjnie informacja o realizacji uchwały została dołączona do systemu eSesja, podobnie jak 
sprawozdanie z działalności burmistrza pomiędzy sesjami. Wpłynęły pytania od radnej Agnieszki 
Kozy. Odpowiedzi są w trakcie przygotowania. Ponad to chciała dodać, że zakończyliśmy etap 
wyborów do jednostek pomocniczych do rad osiedli. Utworzyły się trzy spośród 13: Wołominek, 
Niepodległości i Partyzantów.
Dzisiaj zaczynamy sołectwa.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:
- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Poprosiła panią skarbnik o omówienie obydwu uchwał finansowych. 

1) zmiany WPF gminy Wołomin na lata 2024-2041;
- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
Projekty uchwał zostały omówione na Komisji Gospodarki i Finansów, na której zostały również 
zgłoszone autopoprawki. Dotyczą one utworzenia zadania inwestycyjnego „Modernizacja instalacji 
wodnych w przedszkolu numer 10 w Wołominie” na kwotę 90000,00 zł w celu naprawy instalacji  
wodnej.  Wczoraj  wpłynął  wniosek z  sołectwa Stare  Grabie,  dotyczący zmiany przedsięwzięcia 
w funduszu sołeckim. Zmiana dotyczy również sołectwa Duczki, gdyż to były jednakowe zadania 
i  zmiana  następuje  z  przeniesienia  środków  z  zadania  „Dofinansowanie  do  zakupu 
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specjalistycznego samochodu ratowniczo-gaśniczego na potrzeby OSP Stare Grabie”, jest to kwota 
23796,00  zł  i  taka  zmiana  następuje,  z  takiego  samego zadania  na  doposażenie  samochodu w 
sołectwie Duczki, kwota 15000,00 zł. Wczoraj również wpłynął wniosek, który nie był omawiany i 
który dotyczy tylko WPF-u. W tym projekcie uchwały również będą autopoprawki, tj. w Dzienniku 
Ustaw ukazał się tekst jednolity ustawy o finansach publicznych, jest to Dziennik Ustaw z 2024 
roku, pozycja 1530. Zmiany, które były omówione na Komisji Gospodarki i Finansów dotyczyły 
wygenerowanych oszczędności  na zadaniach inwestycyjnych i  te  zadania,  które  znajdują  się  w 
WPF-ie, w niektórych, jeśli nie ma możliwości ich realizacji w tym roku, zostały wprowadzone do 
WPF-u na 2025 rok po podpisaniu aneksów. Kwoty te zostaną zwolnione w 2024 roku. Na komisji 
w materiałach nie było informacji o zmianie limitu w przedsięwzięciach Ośrodka Sportu i Rekreacji  
Huragan. Zmiany te dotyczą zmian w uchwale budżetowej, ale jednocześnie zadania te zostały ujęte 
w wieloletniej prognozie finansowej i dotyczą kadry instruktorskiej na pływalni, kadry ratowniczej 
pływalni  oraz  kadry  instruktorskiej  obiektu  OSiR.  Na komisji  była  również  omówiona  zmiana 
limitów  w  przedsięwzięciu  zapewnienie  wspólnego  biletu  mieszkańcom  gminy  w  zakresie 
przejazdu liniami kolejowymi na trasie do Warszawy i z Warszawy według wniosku Wydziału 
Gospodarki Komunalnej. Ponad to pani skarbnik otrzymała w dniu wczorajszym wniosek Wydziału 
Inwestycji o zmianę limitu w przedsięwzięciu „Budowa ulicy Widnej w Wołominie”. Uzasadnienie 
tego  wniosku:  „W  związku  z  koniecznością  analizy  i  poprawy  dokumentacji  pod  kątem 
dendrologicznym,  Wydział  Inwestycji  wnosi  o  zmiany  w  budżecie  Gminy  Wołomin,  to  jest 
zabezpieczenie kwoty w 2025 roku wysokości 500000,00 zł na korektę dokumentacji projektowej 
oraz rozpoczęcie robót budowlanych i w 2026 roku w wysokości 1500000,00 zł na zakończenie 
robót budowlanych.”
Wszystkie  wprowadzone  zmiany  zostały  szczegółowo  opisane  w  objaśnieniach  do  uchwały  nr 
VII-129/2024  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  gminy  Wołomin  na  lata 
2024-2041  oraz  w  uzasadnieniu  do  uchwały  nr  VII-130/2024  w  sprawie  zmiany  uchwały 
budżetowej gminy Wołomin na rok 2024. 

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
Miał pytania dotyczące działu 801 przede wszystkim oraz 80154. Czy te przesunięcia, które są 
związane z płacami, to należy się spodziewać, że wyczerpują już nasze zapotrzebowanie do końca 
roku, czy należy się spodziewać, że na kolejnych sesjach będą jeszcze przesunięcia dodatkowych 
pieniędzy na te cele?

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy ,
Niestety to nie są wszystkie środki na zadania oświatowe i na placówki niepubliczne. Nastąpił duży 
wzrost w dotacjach dla placówek niepublicznych. Przy wzroście wydatków na placówki publiczne 
obsługiwane  przez  Gminę  Wołomin,  wzrasta  stawka  obsługi  wychowanka  w  placówkach 
niepublicznych, również na wynagrodzenia pochodne, również będzie zwiększenie środków.

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
Czy jesteśmy w stanie oszacować ile jeszcze nam potem będzie brakowało?

- Karina Jaźwińska- Dyrektor ZEASiP
Jesteśmy w trakcie wyliczania brakujących środków na wynagrodzenia i podejrzewamy, że jednak 
będzie to jeszcze kilkumilionowa liczba, pewnie nie przekraczająca 5000000,00 zł. Natomiast tak 
informacyjnie, miesięcznie wydajemy 8000000,00 zł na wynagrodzenia, więc to, co nam brakuje, 
tak naprawdę nie stanowi nawet jednej  pełnej  kwoty miesięcznej.  Były podwyżki  i  stąd tak to 
wygląda. 
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- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
Za wzrostem też idą wyższe dotacje, tak jak już pani skarbnik powiedziała. Radny miał jeszcze 
pytanie  dotyczące  przesunięć  na  cele  remontowe.  Czy  ta  kwota  90000,00  zł,  która  idzie  na 
przedszkole  jest  wystarczająca  dla  realizacji  zadania,  bo  tam  była  jakaś  awaria  jeśli  dobrze 
pamiętam?

- Karina Jaźwińska- Dyrektor ZEASiP
Gdyby radni mieli jakieś szczegółowe pytania, to na sali jest obecna pani dyrektor przedszkola. Ta 
kwota zabezpieczy nam w tej chwili tą awarię i wymianę pewnej części rur, które jeszcze, się nie 
zepsuły, ale mają szansę. Pani dyrektor przekazała radnym zdjęcia omawianej awarii. Na jednym z 
tych zdjęć widać cały dół,  który w tej  chwili  zrobimy, bo najbardziej  newralgicznym punktem 
właśnie jest zrobienie tych rur, które znajdują się na dole. Natomiast zdecydowanie tam również 
będą  do  wymiany  piony,  ale  tym  już  zajął  się  Wydział  Inwestycji  i  planuje,  jeżeli  się  uda 
oczywiście  za  zgodą  rady  i  naszymi  możliwościami  wprowadzić  takie  zadanie  do  budżetu  na 
przyszły rok, to z pewnością będziemy to kontynuować. Natomiast to, co w tej chwili, te 90000,00 
zł  zabezpiecza to,  co trzeba wykonać natychmiast,  żeby nie było zimno i  żebyśmy nie musieli  
dzieci z tego przedszkola gdzieś zabierać.

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
Miał jeszcze pytanie dotyczące szkoły podstawowej numer 7. 30000,00 zł na modernizację dachu. 
To wygląda jak początek zadania, bo kiedy radni jako Komisja Edukacji byli tam kilka lat temu, to 
już wtedy była rozmowa na temat cieknącego dachu na sali gimnastycznej. 

- Karina Jaźwińska- Dyrektor ZEASiP
Odniesie się jeszcze do tych dwóch kwot. Obydwie kwoty, zarówno te 90000,00 zł,
jak i te 30000,00 zł, nie są to kwoty, które gdzieś kosztem całego budżetu miasta w tej chwili są 
przekazywane na te remonty niezbędne do wykonania w tych placówkach, tylko to są pieniądze, 
które były w placówkach oświatowych i po prostu je przenosimy z zadania na zadanie. Tam gdzie 
nam się udało zaoszczędzić, w tej chwili przenosimy. Te 30000,00 zł to jest kwota, którą pani 
dyrektor  udało  się  zaoszczędzić  na  realizacji  zadania  z  Wołomińskiego  Funduszu  Inwestycji 
Oświatowych i po prostu za te pieniądze robi teraz to, co jest najpilniejsze, czyli właśnie ten dach  
nad łącznikiem. Natomiast tak jak pan przewodniczący komisji słusznie zauważył, rzeczywiście 
remontu  wymaga  dach  nad  halą  i  hala  w  ogóle.  Pani  dyrektor  z  pewnością  szczegółowych 
informacji  może  udzielić.  Natomiast  tym również  zajmuje  się  już  Wydział  Inwestycji.  Bardzo 
dobrze  współpracujemy  z  wydziałem  i  wydział  nas  wspiera  i  z  oceną,  i  z  próbą  realizacji  
i umieszczenia tych zadań w przyszłym roku i w kolejnych latach. 

- Aneta Stańczak- Dyrektor SP nr 7 w Wołominie
Rzeczywiście, sytuacja wygląda tak, że budynek szkoły składa się z dwóch części,
które były stawiane oddzielnie. Pierwsza to jest ta właściwa część budynku, natomiast druga to była 
dostawiona  hala  sportowa  i  te  dwie  części  połączone  są  łącznikiem.  W tej  chwili  najbardziej 
newralgiczny problem dotyczy tego łącznika, dlatego że on jest pokryty papą. Ten łącznik ma już 
przeszło 20 lat i siłą rzeczy warunki pogodowe spowodowały tam zniszczenia. W tej chwili jak są 
jakiekolwiek deszcze, są zalewane te pomieszczenia. Stąd też na CITO po prostu musimy wymienić 
to pokrycie i dokonać obróbki komina, który tam jest, bo to jest główne źródło tych przecieków,  
które w tej chwili mamy. Ta kwota po prostu pozwoliłaby na zabezpieczenie tej części. Natomiast, 
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tak jak tutaj  już słusznie zostało wskazane wcześniej,  rzeczywiście mierzymy się z problemem 
przecieków na hali sportowej. Ona sobie do tej pory radziła takim własnym sumptem, że jak były 
jakiekolwiek środki na remoncie, to było to zabezpieczone na tyle,  żeby można było z tej  hali 
korzystać. Natomiast problem dotyczy tej kwestii, że technika stawiania dachów na hali sportowej  
przeszło 20 lat temu była taka, że wentylatory, są umieszczone w dachu. Te wentylatory siłą rzeczy 
przez  lata  użytkowania  nie  są  szczelne  i  pęknięcia  na  tym dachu,  a  jest  to  dach  plastikowy,  
spowodowały  to,  że  tych  miejsc  przeciekania  zaczęło  być  po  prostu  dużo  więcej.  Ona  taką 
dokumentację jakieś 2-3 lata temu dołączała i przedstawiała do gminy. Wygląda to tak, że jak są  
duże deszcze, to po prostu worków jest stawianych bardzo dużo, niszczeje podłoga. Przykro jest  
patrzeć na to, że to niestety się niszczy. Do tej pory radziliśmy sobie jak mogliśmy, natomiast od 
zeszłego roku rzeczywiście ten problem się nasila. Ten dach trzeba całkowicie wymienić, zdjąć te 
wentylatory,  które  są  wentylatorami  na  górze  umiejscowionymi,  zamontować  wentylatory  na 
ścianach  bocznych  tak,  jak  w  tej  chwili  w  nowej  technologii  jest  to  robione.  Już  nie  mówi 
o wizualizacji, czyli o odmalowaniu ścian, które tego wymagają, żeby ta hala wyglądała już tak, jak 
powinna wyglądać. Ponad to z tego co zgłaszali nauczyciele wychowania fizycznego, jak również 
inne osoby, którym hala sportowa była użyczana, że linie, które są na podłodze, to już nie są te 
linie, które spełniają obecne wymogi różnych związków piłkarskich, siatkarskich, koszykarskich 
i tak dalej. Więc kwestia jest tego rodzaju, że ta podłoga również wymagałaby w tej chwili tego,  
żeby ją wycyklinować, odrestaurować, namalować nowe linie. Jest to największa hala sportowa na 
terenie gminy. Jest to hala pełnowymiarowa i można by było na niej robić bardzo dużo rzeczy 
i kiedy ona przejęła szkołę, rzeczywiście one się odbywały. W tej chwili zaczęła to wstrzymywać, 
bo po prostu nie znając warunków pogodowych, zgadzając się wpuścić kogokolwiek gościnnie na 
teren hali sportowej, nie ukrywa, że nie jest to przyjemne wizerunkowo dla ani gminy ani tym 
bardziej dla niej, jak ma w zarząd w tej chwili powierzone mienie tej placówki. Ale tutaj rozmowy 
się odbywają cały czas, ona to zgłaszała, zgłasza i pozytywny aspekt wszystkich tych rozmów jest 
taki że idziemy w dobrą stronę i że to wszystko uda się w najbliższym czasie zrobić.

- Wojciech Plichta (Ad Vocem)- Przewodniczący Komisji Kultury i Sportu
Tylko uzupełni, bo sumienie nie pozwoliłoby mu się nie odezwać w tej sprawie, bo współpracuje 
z panią dyrektor zarówno społecznie jak i zawodowo za pośrednictwem Huragan Wołomin. Już od 
roku, dwóch zauważyliśmy nasilające się problemy z przeciekającym dachem nie tylko podczas 
opadów deszczu, ale również kiedy śnieg topnieje. Często ratujemy się nie tylko zwykłą szmatką, 
która wciąga wodę, ale mówiąc wprost, wiadrami. Tych wiader nie jest jedno, dwa, trzy, tylko jest 
ich kilkanaście. Do tego są dosyć duże problemy z instalacją elektryczną, nie tylko na łączniku, 
ale  tak  jak  wspomniała  pani  dyrektor  na  sali  gimnastycznej.  Kolejną  rzeczą  są  wyżłobienia 
w parkiecie,  bo to,  że linie są źle namalowane według obecnie istniejących przepisów gry czy 
to w koszykówkę,  piłkę nożną i  tak dalej,  to również mamy już po prostu dziury w parkiecie 
i to wymaga to kapitalnego remontu. A mówi o tym, żeby sprawę nagłośnić, że zbliża się sesja  
budżetowa, więc on myśli, że potrzeba zdecydowanie więcej niż te 30 000. 

- Jerzy Mikulski- radny
Miał pytanie do pani dyrektor ZEAS-u. Część odpowiedzi już pan przewodniczący Cudny uzyskał, 
bo  jego  pytanie  zmierzało  w  kierunku  czy  to,  co  dokładamy  dzisiaj  do  płac  i  wynagrodzeń 
dla  nauczycieli,  te  600000,00  zł,  to  załatwia  sprawę,  ale  pani  tu  wspomniała,  że  5000000,00 
zł  jeszcze  będziemy  do  końca  roku  potrzebowali?  Czy  to  obejmuje  nauczycieli  i  wszystkich 
pracowników szkoły?
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- Karina Jaźwińska- Dyrektor ZEASiP
Tak, to obejmuje wszystkie wynagrodzenia.

- Jerzy Mikulski- radny
Czy przewidujemy też dla niepublicznych placówek oświatowych? Bo ten wzrost wynagrodzeń, 
które tutaj w dziale 801 i 854 mamy, wynosi 3200000,00 zł. Ale czy do końca roku jeszcze też 
przewidujemy tam wzrost?

- Grażyna Mościcka- Główna Księgowa ZEASiP
Rzeczywiście  jeszcze  na  dotację  dla  tych  prywatnych  jednostek  będziemy  potrzebowali  około 
6000000,00 zł dodatkowo, oprócz tych 3200000,00 zł. Jakie są przyczyny tego, pani skarbnik już 
wstępnie powiedziała. Ona chciała tylko informacyjnie przekazać, że najwyższa waga na dziecko 
z autyzmem i sprzężoną niepełnosprawnością wzrosła o 20000,00 zł rocznie na jednego ucznia, 
a w sumie wynosi ponad 86000,00 zł. To jest kwota, jaką musimy zabezpieczyć dla takiego ucznia  
w kształceniu specjalnym. Mamy w tej chwili około 150 dzieci z takim orzeczeniem i to jest około  
1900000,00 zł  rocznie.  Także to jest  tylko jedna z najwyższych wag. Ponadto PKD dokładnie, 
to co mówiła pani skarbnik, wzrosło od grudnia ubiegłego roku o 350,00 zł. I tak nasze PKD nie 
jest najwyższe, bo w niektórych gminach wynosi ono ponad 2000,00 zł. PKD to jest podstawowa 
kwota dotacji. U nas jest to jeszcze na poziomie ponad 1500,00 zł. W tym miesiącu będziemy nowe 
PKD przeliczać, w związku z tym, że trochę więcej dzieci mamy w naszych przedszkolach, nie 
będzie takiego dużego wzrostu, ale spodziewamy się od stycznia na pewno większego wzrostu i na 
pewno w przyszłym roku będzie to ponad 40000000,00 zł.

- Jerzy Mikulski- radny
Rozumiał, że tak na okrągło licząc około 11000000,00 zł, 12000000,00 zł do oświaty do końca roku 
będziemy musieli jeszcze dołożyć, jeżeli chodzi o same wynagrodzenia, bo to co pani dyrektor  
SP nr 7 mówiła, to już dotyczy remontów i pozostałych kosztów, które zapewne też nie zmaleją? 

- Karina Jaźwińska- Dyrektor ZEASiP
To  znaczy  nie  same  wynagrodzenia,  tylko  łącznie  z  dotacjami.  Dotacja  to  jest  co  innego  niż 
wynagrodzenia.  Natomiast  tak  dla  porównania  powie,  że  w  2020  roku  Wołomin  wydawał 
20000000,00 zł na dotację, a teraz, tak jak pani Grażynka powiedziała, 40000000,00 zł. Wszystkie 
wagi wzrosły bardzo w tym roku, a my wyrównania płacimy zawsze od stycznia. 

- Jerzy Mikulski- radny
Tak, ma świadomość tego. Rozumie, że trzeba tylko współczuć pani skarbnik i zapytać o źródło 
ewentualnego finansowania tego niedoboru. 

- Karina Jaźwińska- Przewodnicząca Rady
Jeżeli pani przewodnicząca pozwoli, to doda tylko, że to są pieniądze, które gminy muszą wydać, a 
które nie są objęte subwencją. To po prostu trzeba znaleźć w budżecie. Tak mamy skonstruowane 
przepisy i tak mamy skonstruowane finansowanie oświaty.

- Robert Kobus- radny
Na część  przygotowanych  przez  niego  pytań  odpowiedzi  już  padły,  ale  jeszcze  chciał  zapytać 
o dział 926 - zakup energii elektrycznej dla pływalni, dodatkowe 152700,00 zł i tu właśnie chciał 
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zadać  podobne  pytanie  jak  poprzednicy.  Czy  to  jest  kwota,  która  wystarczy  do  końca  roku, 
czy tylko na miesiąc bieżący? 

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
Taki wniosek wpłynął z Ośrodka Sportu i Rekreacji Huragan w Wołominie i takie środki zostały 
przeniesione w ramach posiadanych środków.

- Robert Kobus- radny
Czyli należy przyjąć, że prawdopodobnie jest to już do końca roku?

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
Tak myśli, że to już jest ten czas, że jest zakończenie planowania.

- Robert Kobus- radny
Kolejne pytanie dotyczy działu 757, 1100000,00 zł na odsetki bankowe obligacji wyemitowanych 
w latach ubiegłych. Czy możemy się dowiedzieć za jaki okres to konkretnie jest? 

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
To  dotyczy  emisji  obligacji  od  2016  roku  do  2023.  W  tym  roku  nie  były  emitowane  żadne  
obligacje, także z tego roku nie ma żadnych odsetek.

- Robert Kobus- radny
Dział 750, 50000,00 zł z przeznaczeniem na działalność burmistrza. Czy możemy dowiedzieć się 
co kryje się pod tym pojęciem?

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu
To  jest  na  bieżące  utrzymanie  i  działalność  burmistrza.  Mamy  zabezpieczone  pieniądze 
na  poręczenie spłaty, pożyczki zaciągniętej przez PWiK i kiedy co kwartał zwalniane są środki,  
to są one przeznaczane w miarę potrzeb i między innymi na działalność burmistrza. 

- Jerzy Mikulski (Ad Vocem)- radny
Chciałby poprosić o zestawienie takich wydatków, które w tym roku ponieśliśmy, na ten słynny 
koszt z przeznaczeniem na wydatki burmistrza. 

- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki i Finansów
Chciał zapytać na wstępie o te 150000,00 zł, bo pani skarbnik powiedziała, że taki wniosek wpłynął  
z OSiR-u, na zwiększenie kwoty na energię elektryczną?

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
Tak, taki wniosek wpłynął. Jest to przyniesienie z ich środków własnych w budżecie. Również 
wpłynęły wnioski na utworzenie zadania „Modernizacja infrastruktury sportowej OSiR Huragan 
w Wołominie'' oraz na zadanie „Zagospodarowanie terenu OSiR poprzez założenie kostki brukowej 
pomiędzy pływalnią a placem zabaw''. Jest to przeniesienie środków w ramach oszczędności.

- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki i Finansów
Łącznie 150000,00 zł?

15



- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
152700,00 zł to jest na energię.

- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki i Finansów
No właśnie,  on  chciałby  się  skupić  na  tej  energii,  dlatego  że  ostatnio  na  OSiR  pojawiała  się 
fotowoltaika i teraz po zabudowaniu urządzeń, które miały dawać oszczędność jest kolejny wniosek 
o zwiększenie na energię elektryczną, więc on nie bardzo to rozumie.

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza Wołomina
Bierze pod uwagę swoje doświadczenia, okres rozliczeniowy to jest 6 miesięcy. Więc pierwsze 
oszczędności będziemy mogli ekstrapolować po pierwszym okresie rozliczeniowym, czyli jak już 
PGE  podsumuje  tą  wartość  energii,  którą  wytworzyły  obie  instalacje  na  w  budynku 
administracyjnym oraz na pływalni, porównując do tego co zostało zużyte. Także jak będzie koniec  
okresu  rozliczeniowego,  to  wtedy  zostanie  wystawiony  rachunek.  A  wydaje  mu  się,  że  teraz 
po prostu przychodzą zwiększone rachunki i OSiR musi zapewnić odpowiednie funkcjonowanie 
szczególnie na pływalni.

- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki i Finansów
Przyjmuje to wyjaśnienie, dobra odpowiedź. Natomiast myśli, że za pierwszą część fotowoltaiki,  
już mogą się rozliczać w miesiącu, bo on ma tak, że co miesiąc może rozliczać, ale to są szczegóły.  
On przyjmuje to tłumaczenie. To co powiedziały panie z ZEASiP o tej kwocie 11000000,00 zł,  
to mowę odejmuje. Natomiast on chciałby skupić się na tych dwóch jednostkach, które przyszły 
dzisiaj  na  sesję.  Szkoda,  że  panie  nie  zostały  zaproszone  na  komisję,  która  jest  do  tego  celu  
powołana i tam byśmy sobie mogli o szczegółach porozmawiać, ale on rozumie, że to wniknęło 
nagle  i  te  remonty,  które  tam  są  potrzebne,  trzeba  zrobić.  On  chciał  tylko  przypomnieć, 
że  w ostatnim czasie  wydaliśmy 300000,00  zł  plus  300000,00  zł  na  remont  dachu  w Starych 
Grabiach. Dzisiaj mamy z głowy, tu jest tylko 30000,00 zł, więc kiedy on słyszy, że tam jest papa,  
to wydaje mu się, że nie są potrzebne te tłumaczenia pani dyrektor. To po prostu trzeba zrobić w 
ogóle bez dyskusji. On się tylko zastanawia, czy przeniesienie tych wentylatorów nie mogło by 
nastąpić  już  teraz,  zanim  zacznie  się  remont  dachu,  ale  o  tym  porozmawia  jeszcze  z  panem 
naczelnikiem. Natomiast patrząc na te zdjęcia z przedszkola nr 10, tam są i rury kanalizacyjne, więc 
fatalnie to wygląda. On się zastanawia, czy brano pod uwagę wymianę całej instalacji,  żeby to 
ewidentnie widać było oszczędność, a nie tylko naprawienie tego, co już w tej chwili jest nie do  
użytku. Czy było to analizowane? 

- Karina Jaźwińska- Dyrektor ZEASiP
My nie robiliśmy jeszcze takiej dogłębnej analizy, ale myślę, że pan naczelnik Wydziału Inwestycji 
będzie bardziej jest kompetentny, żeby udzielić odpowiedzi na to pytanie. On dokonał oględzin tej 
instalacji i najlepiej będzie się orientował jak to wygląda od strony technicznej. 

- Robert Chychłowski- Naczelnik Wydziału Inwestycji
Jeżeli chodzi o to przedszkole, to na pewno będzie tam potrzebna wymiana pionu  kanalizacyjnego 
w kuchni.  W planach miało to  być robione razem z remontem łazienek i  pionu w łazienkach.  
Odstąpiono od tego, ale on będzie rekomendował przy pracach nad budżetem, żeby wprowadzić 
remont tych pionów, bo one są w kiepskim stanie.
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- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Nie ma tu pretensji do pana naczelnika, bo pracuje za krótko, ale jest bardzo ciekawy kto podjął  
decyzję  w takim układzie,  że  remontując,  wstrzymano wymianę  pionów? Dla  niego to  byłoby 
naturalne, skoro się wyrzuca rury średnic 100 centymetrów, 150 centymetrów, a nie wymienia się, 
bo robi się remont ciągów w kuchni, to on chciałby wiedzieć kto taką decyzję podjął? On będzie się  
tego dowiadywał.
Głosowano w sprawie:
zmiany WPF gminy Wołomin na lata 2024-2041 wraz z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marek Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Iwona Kostrzewa, Maciej Łoś, 
Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Andrzej Żelezik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Robert Kobus, Jerzy Mikulski
NIEOBECNI (1)
Agnieszka Koza

2) zmiany uchwały budżetowej gminy Wołomin na rok 2024;
Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej gminy Wołomin na rok 2024 wraz z autpoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marek Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Iwona Kostrzewa, Maciej Łoś, 
Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Andrzej Żelezik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Robert Kobus, Jerzy Mikulski
NIEOBECNI (1)
Agnieszka Koza

3) zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu ul. Asfaltowej we wsi Zagościniec;
- Katarzyna Wójcik- Naczelnik Wydziału Urbanistyki 
Zwróciła się z prośbą o podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu  zagospodarowania  przestrzennego  rejonu  ulicy  Asfaltowej  we  wsi  Zagościniec.  Uchwała 
polega na podzieleniu obszaru planu na trzy części A, B, C. Ta uchwała była zdjęta w zeszłym 
miesiącu z sesji. Dokonano drobnej korekty przesunięcia granicy między obszarem B i C i dziś po 
tej korekcie została ponownie przedstawiona. 
Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
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przestrzennego rejonu ul. Asfaltowej we wsi Zagościniec;. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (17)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Beata Gomse, Marek 
Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Iwona Kostrzewa, Maciej Łoś, Wojciech Plichta, Antoni 
Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Monika Dubow, Robert Kobus, Jerzy Mikulski
NIEOBECNI (1)
Agnieszka Koza
4) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu;
- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady 
Poinformowała, że w tym projekcie są wprowadzone autopoprawki. W § 2 zamiast roku 2024 
będzie 2025 oraz w § 6 będzie zapis, że uchwała wchodzi z dniem odjęcia a nie podpisania. 

Głosowano w sprawie:
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu wraz z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marek Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Iwona Kostrzewa, 
Maciej Łoś, Jerzy Mikulski, Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
NIEOBECNI (1)
Agnieszka Koza

5) przejęcia od Miasta Zielonka zadania publicznego;
- Maciej Sotomski- Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej 
Jest  to  zadanie,  które  Gmina Wołomin realizuje wspólnie  z  miastem Zielonka od 2015 roku. 
To polega na zapewnieniu mieszkańcom Zielonki dostępu do OSiR-u. Jest zawierane porozumienie 
i Gmina Zielonka przekazuje środki za realizację tego zadania. 

- Wojciech Plichta (Ad Vocem)
To właśnie o tych trzech uchwałach mówił przy sprawozdaniu z pracy komisji między sesjami, 
wszystkie zaopiniowane jednogłośnie pozytywnie no i witamy na pokładzie Kobyłkę, bo po kilku 
latach dołączyła do nas.

Głosowano w sprawie:
przejęcia od Miasta Zielonka zadania publicznego;. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
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Beata Gomse, Marek Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Iwona Kostrzewa, 
Maciej Łoś, Jerzy Mikulski, Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
NIEOBECNI (1)
Agnieszka Koza

6) przejęcia od Gminy Radzymin zadania publicznego;
- Maciej Sotomski- Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej 
Tu jest taka sama zasada jak przy poprzedniej uchwale. Porozumienia są zawierane od 2017 roku.

Głosowano w sprawie:
przejęcia od Gminy Radzymin zadania publicznego;. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marek Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Iwona Kostrzewa, 
Maciej Łoś, Jerzy Mikulski, Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
NIEOBECNI (1)
Agnieszka Koza

7) przejęcia zadania publicznego od Miasta Kobyłka;
- Maciej Sotomski- Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej 
Ta sama zasada, zawieramy porozumienie, na podstawie którego mieszkańcy Kobyłki korzystają 
z pływalni, a Miasto Kobyłka przekazuje odpowiednie środki Gminie Wołomin.

Głosowano w sprawie:
przejęcia zadania publicznego od Miasta Kobyłka;. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marek Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Iwona Kostrzewa, 
Maciej Łoś, Jerzy Mikulski, Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Andrzej Żelezik
NIEOBECNI (1)
Agnieszka Koza

8) przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji oraz złożenia wniosku o dofinansowanie.
- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza Wołomina 
Zgodnie  z  tym  o  czym  opowiadał  na  Komisji  Gospodarki  w  czwartek  około  godziny  20:00, 
planujemy złożyć, a właściwie już złożyliśmy wniosek o dofinansowanie na termomodernizację 
czterech  szkół.  To  jest  Zespół  Szkolno-Przedszkolny  im.  Jana  Paweł  II  w  Duczkach,  Szkoła 
Podstawowa  nr  2,  Szkoła  Podstawowa  nr  4  oraz  I  Liceum  Ogólnokształcące  im.  Wacława 
Nałkowskiego w Wołominie.  Tak naprawdę omawiał temat w czwartek na komisji,  a  w piątek 
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o godzinie 10:00 się okazało, że nabór jest zamykany do piątku do godziny 16.00. Oczywiście 
spięliśmy się i złożyliśmy ten wniosek o dofinansowanie. Zamieściliśmy też projekt tej uchwały,  
którą uzupełnimy na etapie oceny formalnej merytorycznej. Oszacowaliśmy też ogólnie wartość 
tego  projektu,  bo  to  też  przede  wszystkim  radni  pytali,  więc  już  po  złożeniu  wniosku  może 
powiedzieć,  że  całkowita  wartość  projektu  to  będzie  29000000,00  zł  z  czego  dofinansowanie 
23300000,00 zł i o to będziemy się starać. Czekamy teraz na wyniki.

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
Tych szkół wymagających modernizacji jest więcej niż cztery i on chciałby zapytać w jaki sposób 
te szkoły zostały wytypowane do tego dofinansowania?

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza Wołomina
Na bazie analizy dokumentacji projektowej, którą już posiadamy. Przystąpiliśmy do aktualizacji tej 
dokumentacji,  którą  mamy  i  oczywiście  na  bazie  tego  będziemy  przystępować  do  projektu 
termomodernizacji kolejnych szkół. Był bardzo krótki termin składania wniosków, więc musieliśmy 
się oprzeć na dokumentacji, którą już posiadaliśmy, która była najbardziej aktualna.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji oraz złożenia wniosku o dofinansowanie.. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marek Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Iwona Kostrzewa, 
Jerzy Mikulski, Wojciech Plichta, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Andrzej 
Żelezik
BRAK GŁOSU (2)
Maciej Łoś, Antoni Roszkowski
NIEOBECNI (1)
Agnieszka Koza

9) emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu
- Jerzy Mikulski- radny 
Chciałby zapytać o trzy rzeczy. Pierwsza rzecz dotyczy jakie są planowane wydatki z emisją tej 
serii obligacji? To tak około, bo rozumie, że to będzie szacowane w momencie powiedzmy samej 
emisji. Drugie pytanie, jakie będzie oprocentowanie? Oczywiście to jest ta stawka WIBOR 6M, 
czyli aktualizacja na dany moment emisji obligacji, ale pani skarbnik na pewno ma informację ile  
ona wynosi i jak ona powiedzmy do grudnia może się kształtować. I trzecie pytanie, jakie to będzie 
zadłużenie ogólne dla Gminy Wołomin?

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
Jeżeli  chodzi  o  pierwsze  pytanie,  to  odbywa  się  po  otrzymaniu  opinii  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej i złożeniu ofert przez emitenta. Przystępują do tego banki, przeważnie PKO BP, 
PKO S.A. i biura maklerskie. Aktualne oprocentowanie WIBOR 6M wynosi 5,87%. Marża banku 
za ubiegły rok wynosiła 1,25% bodajże chyba na wszystkie emisje, z tym że z emisji obligacji  
ubiegłego roku zostało niewykorzystanych 8000000,00 zł. Zostały one przeniesione do emisji na 
ten  rok.  Była  podjęta  uchwała  w  styczniu  tego  roku,  w  uchwale  budżetowej  zostało  to 
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zagwarantowane w przychodach. W grudniu przy podjęciu uchwały było to 40000000,00 zł, po 
korekcie budżetu w lipcu zostało 38000000,00 zł i na tę kwotę 30000000,00 zł, na tą pozostałą 
kwotę została przygotowana uchwała. Emisja obligacji według ustawy o finansach publicznych, 
może być przeznaczona na pokrycie deficytu roku budżetowego i na spłatę wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań. Planowane zadłużenie według uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
wynosi  180000000,00  zł.  Zadłużenie  na  dzień  31  września  według  sprawozdania  wynosi 
151143417,00 zł, w tym jest zaciągnięta pożyczka Jessica 2 na remont elektrowni, którą spłacamy 
w rocznych ratach po 289585,00 zł. Pozostała kwota to są emisje obligacji z lat ubiegłych, to jest  
140000000,00 zł i 5385575,00 zł, jest to zadłużenie z tytułu wymiany oświetlenia na LED-owe. zł. 
Całość zadłużenia to 151143417,00 zł, przy planowanym zadłużeniu 180000000,00. 

- Jerzy Mikulski (Ad Vocem)- radny
Przy emisji obligacji jest zgłoszona opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej. Czy my teraz o nią  
wystąpimy dopiero, czy już ją mamy?

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
Nie  możemy wystąpić  przed podjęciem uchwały.  Podjęcie  uchwały,  wniosek do RIO o opinię 
w sprawie zaciągnięcia pożyczki i dopiero sama procedura emisji i złożenia ofert przez banki.

- Jerzy Mikulski- radny
Prosi o zapoznanie Rady z tą opinią.
- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
Każda  opinia  jest  dostępna  na  stronie  urzędu  w  zakładce  finanse  gminy.  Także  każdy  może 
to sprawdzić. Jest także opinia o długu.

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza Wołomina
W  kontekście  komentarza  i  też  takiej  ciekawostki.  Tutaj  przy  okazji  inwestycji  oświatowych 
rozmawialiśmy  o  potrzebach  samorządów,  o  tym  ile  musimy  dodatkowo  finansować  różnego 
rodzaju  przedsięwzięć,  w  tym właśnie  oświatę  niepubliczną.  Pan  burmistrz  nie  wie,  czy  radni 
dostali  już  takie  informacje,  one  krążą  w  przestrzeni  publicznej  o  tak  zwanej  kroplówce 
samorządowej. Więc mając w pamięci to co padło już tutaj na sali, to warto wiedzieć, że w tym 
roku taka dodatkowa kroplówka samorządowa dla Gminy Wołomin, to będzie około 9000000,00 zł, 
czyli to takie ekstra wyrównanie strat i bilansu finansowego, które samorządy ponoszą i teraz warto 
to porównać z tym, jakie jeszcze ekstra będziemy mieli wydatki. A więc słowo kroplówka jest tutaj  
jak najbardziej zasadne, ale też warto podkreślić, że mimo takiej kiepskiej atmosfery dla finansów 
samorządów w Polsce, spełniamy wszystkie wskaźniki, jest wszystko pod kontrolą, za co warto 
podziękować pani skarbnik. 

Głosowano w sprawie:
emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Andrzej Fuśnik, 
Beata Gomse, Marek Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Iwona Kostrzewa, Wojciech 
Plichta, Antoni Roszkowski, Piotr Sikorski, Andrzej Żelezik
PRZECIW (1)
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Robert Kobus
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Maciej Łoś, Jerzy Mikulski, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata
NIEOBECNI (1)
Agnieszka Koza

10) przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie skargi na uchwałę Rady 
Miejskiej w Wołominie
- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Żebyśmy  mogli  rozpocząć  dyskusję  na  temat  tego  projektu  uchwały,  radni  prosili  o  przerwę 
w obradach, żeby mogli zapoznać się z dokumentami, w związku z tym ogłasza 40 minut przerwy. 

Po przerwie obrady kontynuowano. 

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji 
Miał  dwie propozycje,  które  zostały tutaj  uzgodnione w przerwie.  Jedna dotyczy uzasadnienia, 
to  znaczy  wnioskujemy,  żeby  w  uzasadnieniu  do  uchwały  wykreślić  w  całości  ostatni  akapit 
rozpoczynający się od słów „Rada Miejska w Wołominie pozostawia rozpoznanie skargi Elżbiety 
Radwan na uchwałę Rady Miejskiej  z dnia w sprawie nieudzielenia burmistrzowi absolutorium 
wotum zaufania do uznania sądu nie widząc jednak podstaw do nieuznania skargi.” Na podstawie 
uzgodnień  w  obrębie  Rady,  wnosi  o  udzielenie  pełnomocnictwa  panu  wiceprzewodniczącemu 
Antoniemu Roszkowskiemu.

Głosowano wniosek w sprawie:
usunięcia w całości ostatniego akapitu uzasadnienia projektu uchwały w sprawie przekazania do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie skargi na uchwałę Rady Miejskiej w 
Wołominie . 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Beata Gomse, Marek 
Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Iwona Kostrzewa, Agnieszka Koza, 
Maciej Łoś, Jerzy Mikulski, Wojciech Plichta, Antoni Roszkowski, Piotr Sikorski, Andrzej Żelezik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Bogdan Sawicki
NIEOBECNI (2)
Andrzej Fuśnik, Kazimierz Tarapata

Głosowano wniosek w sprawie:
zmiany osoby, której udzielane będzie pełnomocnictwo do reprezentowania Rady Miejskiej w 
Wołominie w przedmiotowej sprawie przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Warszawie 
z Anety Adamus Przewodniczącej Rady Miejskiej w Wołominie na Antoniego Roszkowskiego 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Wołominie . 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (16)
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Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Beata Gomse, Marek Górski, Marta 
Hoppe, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Iwona Kostrzewa, Agnieszka Koza, Maciej Łoś, Jerzy 
Mikulski, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski, Andrzej Żelezik
PRZECIW (1)
Monika Dubow
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki
NIEOBECNI (2)
Andrzej Fuśnik, Kazimierz Tarapata

Głosowano w sprawie:
przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie skargi na uchwałę Rady 
Miejskiej w Wołominie wraz z autopoprawkami . 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (15)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Adrian Budek, Karol Cudny, Monika Dubow, Beata Gomse, Marek 
Górski, Marta Hoppe, Małgorzata Kielak, Iwona Kostrzewa, Agnieszka Koza, Maciej Łoś, 
Wojciech Plichta, Piotr Sikorski, Andrzej Żelezik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Robert Kobus, Jerzy Mikulski, Antoni Roszkowski, Bogdan Sawicki
NIEOBECNI (2)
Andrzej Fuśnik, Kazimierz Tarapata

8. Informacja o złożonych interpelacjach, zapytaniach i wnioskach radnych.
- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady 
W  ostatnim  czasie  nie  wpłynęły  żadne  wnioski  czy  interpelacje.  Dwa  są  jeszcze  w  trakcie 
udzielania odpowiedzi. 
9. Informacje Przewodniczącej Rady i sprawy bieżące.
- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki i Finansów 
Chciał  tylko  poinformować,  że  napisał  wniosek do pani  burmistrz  o  zorganizowanie  szkolenia 
w sprawie wypełniania wniosków dotyczących ogólnego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla  osób,  które  będą  chciały  zapoznać  się  z  jak  się  wypełnia  wnioski  do  nowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego. Tym którzy z tym mają na co dzień do czynienia wydaje się 
taką błahostką,  ale  dla innych nie jest  to łatwe.  Plan jest  taki,  żeby odbyło się  takie szkolenie 
otwarte, będą mogli przyjść radni, mieszkańcy, starsze osoby, które nie potrafią, żeby zrobić jakiś 
taki dobry krok w stronę mieszkańców, żeby pomóc im wypełnić wnioski. 

- Jerzy Mikulski-radny
Chciałby  podnieść  temat,  o  którym  tutaj  dyskutowaliśmy  i  głosowaliśmy  przed  chwilą,  żeby 
w przyszłości  takie  sytuacje  się  nie  powtarzały,  żebyśmy mieli  wcześniej  informacje,  że  takie 
sytuacje mają miejsce, bo przecież działanie urzędu jest działaniem otwartym, jawnym i przekaz 
takich stanowisk może następować bezpośrednio. Od 3 października do 22 to trochę wydaje się 
długo.  Nam  łatwiej  byłoby  i  podejmować  debatę  i  dyskusję  na  ten  temat,  gdybyśmy  mieli 
możliwość podyskutowania o tym znacznie wcześniej. Także jego prośba jest tylko taka, żeby w 
przyszłości takie procedery były po prostu krótsze.
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- Maciej Łoś- radny
Chciał przypomnieć o takiej bardzo dawnej sprawie, chyba jeszcze z zeszłej kadencji, albo jeszcze 
wcześniej, dotyczącej ścieżki rowerowej przy ulicy Laskowej. Podczas budowy tego nowego bloku, 
deweloper czy też firma, która budowała, stawiała tam dźwigi do budowy i niestety, ale ścieżka 
rowerowa, która w dalszym ciągu jeszcze jest nowa, niestety w wielu miejscach jest w tamtej części 
wklęsłe i zawsze stoją tam kałuże. Radny wie, że było to wszystko kiedyś procesowane, chyba 
nawet sprawa była w jakimś procesie sądowym z wykonawcą. Tak go kiedyś informowano kiedy 
o  to  dopytywał.  Dziś  chciałby  zapytać  jaka  jest  sytuacja  aktualnie  i  czy  ktoś  kiedyś  wreszcie  
to spróbuje naprawić.

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza Wołomina
Tak,  sprawa była w sądzie i  jego wiedza też jest  taka na ten temat.  Przygotujemy odpowiedź, 
ponieważ  teraz  nie  jest  w  stanie  odpowiedzieć.  Było  to  w  sądzie,  mieliśmy  roszczenia 
odszkodowawcze wobec firmy. Pan burmistrz zakłada, że to się jeszcze ciągnie, biorąc pod uwagę 
inne sprawy, ile trwają u nas.

- Maciej Łoś- radny
Druga  sprawa,  którą  chciał  poruszyć  to  rady  osiedlowe.  Były  wybory  do  rad  osiedlowych. 
On  uczestniczył  w  czterech  chyba  takich  zebraniach.  Mamy  na  sali  listę  obecności  na  sesji 
przewodniczących rad osiedli. Tam są tylko trzy nazwiska. Przy żadnym nie ma podpisu, to znaczy, 
że dziś nikogo nie było. Radnemu się wydaje, że jakby system funkcjonowania rad osiedlowych 
należałoby jakoś zreformować i powinniśmy jak najszybciej do tego dążyć. Zobaczymy jeszcze jak 
będzie, jeśli chodzi o rady sołeckie, bo dopiero dzisiaj wybory się zaczynają, ale on myśli, że w 
radach sołeckich będzie to zupełnie inaczej,  że tam jednak przyjdą ludzie i  tam będą wybrani.  
Natomiast on ogólnie myśli, że powinniśmy o tym rozmawiać i to bardzo szybko, dlatego że trzeba 
spowodować, żeby rady osiedlowe odżyły i żeby zaczęły funkcjonować, bo to jest tak naprawdę 
pierwszy stopień do takiej samorządności lokalnej.

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Z ciekawości zapyta jaki radny ma na to pomysł żeby one odżyły?

- Maciej Łoś- radny
Na  przykład  to,  żeby  rady  osiedlowe  miały  możliwość  decydowania  w  ramach  jakiejś  kwoty 
przeznaczonej np. na drobne inwestycje na terenie właśnie swoich osiedli.

- Marek Górski- Przewodniczący Komisji Gospodarki i Finansów
Zwrócił  się  do  radnego  Macieja  Łosia  mówiąc,  że  fundusz  sołecki  jest  przewidziany  prawem 
i nie potrzebujemy nic robić, żeby przeznaczać te środki. Poza tym mamy zwrot od marszałka,  
więc to zupełnie inna zasada i on nie wierzy w takie bajki, że jak damy 10000,00 zł radzie osiedla… 
A w ogóle kto miałby wydawać te pieniądze skoro nie ma rady osiedla? Kto będzie decydował? 

- Maciej Łoś- radny
Nikt  by  nie  dawał  radzie  osiedla  pieniędzy,  one  byłyby  zapisane  w budżecie  i  następnie  rada 
osiedlowa wnioskowałaby do pani burmistrz, do urzędu, żeby w ramach tych pieniędzy zostało coś 
zrobione i to by było zrobione. Nikt by do ręki radzie osiedlowej pieniędzy nie dawał.
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- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Nie wie czy radny wie jak funkcjonuje fundusz sołecki, funkcjonuje zupełnie tak samo. Natomiast, 
żeby podjąć decyzję, to musi być zwołane zebranie wiejskie i mieszkańcy decydują. A tu jeżeli 
ci  przychodzi  na  wybory  rady osiedla  15  osób i  rady są  niewybrane,  to  kto  ma zadecydować 
o wydaniu środków dla tego rejonu? Od tego są radni.

- Maciej Łoś- radny
Już teraz nie  będzie  polemizował  z  radnym Markiem Górskim, pogadają  innym razem, jednak 
uważa, że coś z tym fantem należy zrobić. Należy znaleźć taki sposób na to, żeby ożywić rady 
osiedlowe,  dlatego  że  to  jest  w  ogóle  do  działalności  społecznej,  lokalnej,  samorządowej 
na osiedlach i po prostu nie może być taka sytuacja jaka jest teraz. 

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Powiedział, że wszyscy, jak jeden mąż się zgadzają z radnym, że trzeba coś zrobić, tylko on ma 
taką tendencję do tego, że zawsze mówi, że coś trzeba zrobić, a ona zadała mu pytanie jaki ma na to  
pomysł, bo gdyby zabrał głos i powiedział trzeba zrobić to, to, to i to i może jeden z tych pomysłów 
spowoduje,  że ta  rada osiedla ożyje i  ludzie będą chcieli  brać udział  w tym tworze jakim jest 
zasiadanie w radzie osiedla, to wtedy ta wypowiedź byłaby jeszcze bardziej wartościowa. A teraz to 
wypowiedział się, a i tak nic za tym nie idzie. Albo gdyby miał chociaż pomysł kto powinien mieć  
ten złoty środek, bo może każdy z jak tutaj siedzi kiedyś zasiadał albo miał styczność z radami  
osiedla czy radami sołeckimi i ta wiedza, którą posiada na to jak funkcjonują te dane społeczności 
lokalne, jest skarbnicą wiedzy i jest naprawdę bardzo cenna i należy to wręcz przeceniać, doceniać, 
że taką wiedzę posiada. Więc gdyby radny chciał się podzielić takim złotym środkiem, oprócz tego,  
że ma pomysł, że coś trzeba zrobić, to ona myśli,  że to by było cenne, bo jeżeli dałoby się to  
wdrożyć tutaj w naszej gminie, to jest wręcz przekonana, że będzie to wdrożone.

- Maciej Łoś- radny
Po pierwsze, jak przewodnicząca zapytała o pomysł, to powiedział, że ma. Możemy dyskutować 
czy ten jego pomysł jest zasadny, czy można go w ogóle zrealizować. Druga rzecz, to nie jest 
powiedziane, że tylko on ma mieć pomysły, dlatego że radnych jest  21, a na przykład na tych 
czterech zebraniach rad osiedlowych, na których on był, to na dwóch był tylko z panem Jerzym 
Mikulskim. Na trzecim zebraniu byli prawie wszyscy, ponieważ był Robert Kobus, był pan Jerzy 
Mikulski, był on. Więc myśli, że powinniśmy zacząć od siebie, a następnie usiąść i porozmawiać 
w ogóle o funkcjonowaniu rad osiedlowych na terenie Gminy Wołomin. 

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Czyli idąc tym tropem myślenia, kluczem do sukcesu, żeby rada była wybrana, jest frekwencja w 
postaci radnych w związku z tym, że na Wołominku byliśmy wszyscy to sugeruje, że dlatego tam 
się utworzyła rada osiedla. W jej mniemaniu tak to nie funkcjonuje, bo radnym się jest nie tylko  
wtedy kiedy są wybory do rady osiedla, tylko jest się przez całą kadencję. Więc to, czy dany radny 
współpracuje z radą osiedla, jest jej pomocny i rzeczywiście gdzieś w tej przestrzeni funkcjonują 
razem, zależy i od rady osiedla i od radnego. Ale jak najbardziej przyjmuje do wiadomości, również 
lobbowała za tym w zeszłej kadencji w porozumieniu z Karolem Cudnym, żeby takie pieniądze na 
rady osiedla  się  znalazły,  również  argumentowali  to  tym,  że  prawdopodobnie  w ich  ocenie  to 
spowoduje, że ludzie chętniej będą chcieli uczestniczyć w zasiadaniu w takich radach. Nie możemy 
się o tym przekonać dlatego, że tego funduszu póki co nie ma. Na pewno warto, żebyśmy na jedną z 
komisji być może zrobili sobie taką organizacyjną rozmowę na temat pomysłów, które mamy, które 
możemy być może jakoś w przyszłości wdrożyć w życie. Ona myśli, że może też w porozumieniu z  
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przewodniczącym Komisji Statutowej, który będzie mógł nam również powiedzieć na jakim etapie 
i jakie pomysły i wnioski będą ujęte w przyszłości w statucie i ona myśl, że od tego też trzeba 
zacząć, bo czasami mamy po prostu związane ręce i co innego być wizjonerem i mieć głowę pełną 
pomysłów, a co innego rzetelnie to później wprowadzić w życie.

- Wojciech Plichta- Przewodniczący Komisji Kultury i Sportu
Składa wniosek formalny o zakończenie dyskusji w tym temacie, no bo to on też ma taki pomysł,  
że  trzeba.  To  jego  ulubione  słowo  w  wykonaniu  niektórych.  Trzeba  znaleźć  20  milionów  na 
poprawienie oświaty w Wołominie. Także on ma pomysł, że trzeba. Koniec jego pomysłu. Jeżeli 
chodzi o Komisję Statutową, oczywiście zaprasza z wszelkimi pomysłami. Jak do tej pory na jego 
prośbę odpowiedzieli radni klubu Pozytywny Wołomin oraz pan radny Robert Kobus. Prosi nie 
traktować  go  jako  skarbnicy  wiedzy  na  temat  statutu.  On  przewodniczy  komisji,  stara  się 
zorganizować  obrady  komisji  i  połączyć  te  wszystkie  pytania,  dostać  odpowiedzi  na  państwa 
wnioski.  Czas na składanie tych wniosków był.  Jeszcze raz dziękuje osobom, które je wysłały. 
Aktualnie pani naczelnik i radcy prawni sprawdzają, które się powtarzają i istnieją już w statucie, 
a które możemy wdrożyć w życie. 

Głosowano wniosek w sprawie:
zakończenia dyskusji . 
Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (5)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Marta Hoppe, Wojciech Plichta, Andrzej Żelezik
PRZECIW (9)
Adrian Budek, Karol Cudny, Beata Gomse, Małgorzata Kielak, Robert Kobus, Agnieszka Koza, 
Maciej Łoś, Jerzy Mikulski, Antoni Roszkowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Iwona Kostrzewa, Piotr Sikorski
BRAK GŁOSU (3)
Monika Dubow, Marek Górski, Bogdan Sawicki
NIEOBECNI (2)
Andrzej Fuśnik, Kazimierz Tarapata

- Adrian Budek- radny
Nawiązując do wypowiedzi radnego Macieja Łosia, chciałby zaprosić, od dzisiaj się zaczyna seria  
zebrań sołeckich,  na których nie będzie ustalany żaden fundusz sołecki,  tylko będą wybory na 
sołtysów.  Radny  będzie  zobaczyć  mógł  dzisiaj  w  Mostówce,  jaka  będzie  frekwencja.  Tam 
naprawdę  mieszka  niedużo  ludzi,  a  ile  osób  przychodzi  na  zebrania  wiejskie,  które  średnio 
odbywają  się  dwa  w  roku  mniej  więcej  i  tylko  na  jednym  jest  fundusz  sołecki  głosowany.  
W  sołectwach  po  prostu  jest  inna  mentalność  ludzi  niż  w  mieście  i  to  trzeba  zauważyć.  On 
osobiście był na wyborach Osiedla Centrum, bo jest bardzo związany z tą okolicą i była jedna 
osoba. Szczerze powiedziawszy nawet jego rodzina nie przyszła. Tak więc ogólnie jest tendencja w 
Wołominie taka, wybraliśmy radnych, niech oni tym zarządzają. A na wsi jest trochę inaczej, bo ten 
sołtys jednak inaczej jest odbierany przez ludzi niż przewodniczący osiedla. I tak jak radny Marek 
Górski wspominał, fundusz sołecki jest zapewniony z budżetu państwa, więc to jest coś innego niż 
dla rady osiedla. Jedynym chyba wyjściem byłby podział miasta na powiedzmy 4 osiedla. Może 
wtedy ta frekwencja byłaby większa.
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- Jerzy Mikulski- radny
Myśli,  że  temat,  który podniósł  radny Maciej  Łoś  jest  naprawdę tematem ważnym. On myśli,  
żebyśmy skończyli z tym przerywaniem dyskusji i odbieraniem głosu, bo to niczego nie załatwia 
i  niewiele  wnosi  do  sprawy.  W  jego  ocenie,  patrząc  historycznie  na  sprawy  samorządu 
terytorialnego, to są przyczyny, i myśli, że warto o nich rozmawiać, takiego stanu rzeczy i one nie  
są tylko w funduszu sołeckim czy funduszu rad osiedlowych, one również i w naszej działalności 
jako rady i  jednostek, i  tego w jaki sposób oceniają ludzie,  prace samorządu są bardzo ważne.  
Myśli,  że  bardzo ważną rzeczą są  również podstawy formalno – prawne,  czyli  statuty.  Dzisiaj 
wiadomo, że legitymacja tutaj  prawna poszła bardzo daleko.  Jeżeli  będziemy pracować tak,  że 
przez  cztery  lata  nie  mamy czasu  zaktualizować  statutu  gminnego,  to  pewnie  i  tych  statutów 
osiedlowych  też  nie  zmienimy  szybko.  A  to  jest  też  jedna  z  przyczyn.  Nie  patrzyłby  tylko 
jednokierunkowo, jednościeżkowo na tę sprawę. Nad tym tematem należy się pochylić, należy na 
ten temat dyskutować. Myśli,  że tak jak tutaj jesteśmy, każdy ma jakieś pomysły, temat,  który 
ewentualnie uważa za ważny i który proponowałby rozważyć jako ewentualnie zmiana w sposobie 
naszego działania i wtedy na pewno zainteresowanie ludzi będzie większe. Oczywiście można tutaj 
posiłkować i porównywać z analogią powiedzmy tego, co dzieje się w rządzie, co dzieje się w kraju  
i ze znieczulicy jakby takiej społecznej, ale naszą rolą jest podejmowanie działań takich, począwszy 
od szkół, od młodzieży, edukacyjnych. Kiedyś w Wołominie funkcjonowało coś takiego, co się 
nazywało Forum Rad Osiedlowych i Sołeckich. Miało ono swoich przedstawicieli, mało tego, miało 
swoich radnych. Więc myśli, że tutaj ścieżki mamy w tym zakresie przetarte. Tylko spójrzmy tak 
naprawdę  na  siebie  samych,  na  własną  działalność,  na  odczucie,  na  interesowność  w  tych 
wszystkich  postępowaniach  i  działaniach  i  na  pewno  będziemy  mieli  tutaj  wiele  wspaniałych 
wniosków. Reasumując chodzi  o to,  żeby tę  dyskusję rozpocząć i  taka dyskusja jest  po prostu 
potrzebna, bo ten stan rzeczy wymaga zmian i wymaga zmian od podstaw prawnych,
od statutów począwszy. 

- Piotr Sikorski (Ad Vocem)- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa
On w poprzedniej kadencji również zwracał na to uwagę, podobnie tak jak pani przewodnicząca 
i  Karol  Cudny,  że  w  radach  osiedlowych  powinniśmy  przeznaczyć,  przeznaczyć  jakąś  kwotę. 
Natomiast  nie  chce tutaj  mówić,  że  coś trzeba zrobić,  tylko po prostu jego pomysł  jest  krótki 
5 osób, tylko mniej i druga sprawa, tam gdzie te rady się utworzyły, tam przeznaczamy fundusz. 
Musimy  tylko  wiedzieć,  jakie  to  są  kwoty,  które  chcemy  przeznaczyć,  bo  trzeba  je  zapisać 
w odpowiednim paragrafie w budżecie, czy to w tym roku, czy w przyszłym. Więc trzeba, tak jak 
pani przewodnicząca powiedziała, na pewno zorganizować takie jedno spotkanie, jedną komisję, na 
której trzeba te sprawy przedyskutować i zamknąć. 

- Maciej Łoś (Ad Vocem)- radny
Właśnie o to mu chodziło, żeby tak do tego podejść. On wszystkiego nie powiedział, bo pomyślał  
sobie, że po prostu kiedy indziej będzie czas na tę dyskusję, a dziś chodziło o to, żeby ja rozpocząć. 

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
On  nawet  taki  wniosek  do  budżetu  złożył,  żeby  takie  środki  na  działalność  rad  osiedlowych 
zabezpieczyć.  Rzeczywiście  jest  tak,  że  społeczności  wiejskie  są  lepiej  zorganizowane  i  czują 
większą więź z miejscem swojego zamieszkania, co przekłada na te zebrania wiejskie i tak dalej na 
różne inne rzeczy. Natomiast zwłaszcza w większych miastach ruchy miejskie też zaczynają mieć 
swoje znaczenie i sposobem na skanalizowanie tej energii, która może się przydać, mogą być rady 
osiedlowe, żeby to jakoś spożytkować. Nie umniejsza to w żaden sposób jego zdaniem roli radnych, 
wręcz przeciwnie, ponieważ miejsc w radzie jest 21, a miejsc w radach osiedlowych jest to dużo 
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większy  rząd  wielkości.  Dajmy  szansę  tym  ludziom,  którzy  chcieliby  coś  zrobić  w  sposób 
uporządkowany. On powie tylko tak, że jeśli chodzi o budżet uczniowski, za 100000,00 zł rocznie, 
mamy w tej chwili taką frekwencję w głosowaniu na nad budżetem uczniowskim, co w budżecie 
obywatelskim. Jeżeli się da ludziom narzędzia i środki do tego, żeby je jakoś pożytecznie użyć, dać 
im jakby sprawczość, to oni zaczynają z tego korzystać. A taki eksperyment, nawet jeśli by się z  
jakichś  powodów nie  powiódł,  i  tak  jest  warty  przetestowania  w  boju.  Co  do  wytykania  czy 
zauważenia, że na sesji rady nie było żadnego z trzech przewodniczących rad osiedlowych. Nie 
było też żadnego sołtysa, chociaż zazwyczaj bywają.

Padło z sali, że jeden był. 

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
To radny przeprasza, nie zauważył. To nie jest imponująca frekwencja. Natomiast powiedzmy sobie 
szczerze, że i sołtysi i przewodniczący rady osiedlowej ani nie ma diety w takiej wysokości, która  
by to jakby umożliwiała. Radni mogą napisać wniosek do pracodawcy o udzielenia dnia wolnego 
i muszą go dostać, bo tak stanowi prawo, a sołtysi i przewodniczący osiedli nie, w związku z tym 
nie zawsze mogą sobie pozwolić na to, żeby być na naszych spotkaniach i wcale nie uważa, żeby 
ich obecność była obowiązkowa. Jedni mogą, mają taką pracę, inni nie. Nie ma potrzeby im tego  
wytykać.  Natomiast  mechanizm  analogiczny  do  funduszu  sołeckiego  mógłby  być  pożyteczny. 
Możemy zrobić to pilotażowo w tych radach, które funkcjonują i zobaczyć, co się będzie działo 
przez najbliższe lata. On jest gorącym orędownikiem tego rozwiązania.

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady 
To ona w ramach ciekawostki na zakończenie prosi pana radcę prawnego, żeby powiedział jak to 
wygląda  zgodnie  z  przepisami.  Nie  jest  to  takie  oczywiste,  że  możemy  sobie  te  pieniądze 
zorganizować  w ramach  czegoś  podobnego  do  funduszu  sołeckiego,  musimy znaleźć  wspólnie 
jakieś rozwiązanie jak to zrobić.

- Mariusz Kądzielski- radca prawny
Zgodnie  z  orzecznictwem  sądowo  –  administracyjnym,  nie  ma  podstawy  prawnej, 
która  pozwalałaby  na  utworzenie  funduszu  osiedlowego na  wzór  funduszu  sołeckiego.  Organy 
działają w granicach i na podstawie przepisów prawa. No i tutaj niestety nie ma podstawy prawnej  
do  tego,  żeby coś  takiego zrobić.  Można  by próbować ewentualnie  aktywizować przez  budżet 
partycypacyjny, coś w tym stylu, natomiast coś na wzór funduszu sołeckiego w osiedlach niestety 
jest niemożliwe. 

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Także schodzimy do tego samego momentu, który poruszaliśmy jeszcze przed sekundą. Potrzebne 
są spotkania między nami, rozmowy, które pozwolą wypracować takie stanowisko i taki sposób, 
żeby zarówno na osiedlach, jak i na funduszach sołeckich było to zaspokajane. Z kwestiach takich 
organizacyjnych jeszcze chciałaby wrócić do czegoś, co poruszała na początku kadencji i co do 
dnia dzisiejszego nie zostało sformalizowane z uwagi na brak zgłoszonych osób. Zgłosiła się do 
szefów klubów o to, żeby wyasygnowali spośród siebie osoby do Zespołu do spraw nazewnictwa 
i nie wpłynęły takie propozycje. W poprzedniej kadencji w takim Zespole pracowali radni Wojciech 
Plichta, Marek Górski i Andrzej Fuśnik. Panowie nie widzą przeciwwskazań żeby i w tej kadencji 
uczestniczyli  w  tych  pracach.  Nie  mamy  jeszcze  przedstawiciela  Klubu  Radnych  Koalicji 
Obywatelskiej. Pyta więc radnego Jerzego Mikulskiego, kogo mógłby zaproponować? 
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- Jerzy Mikulski- radny
Powiedział, że dyskutowali na ten temat. Jeżeli będzie duża potrzeba i duża konieczność, bo ich 
klub nie jest aż tak liczny i obciążenie czasowe jest dość znaczne, dlatego mogą tutaj liczyć na  
radnego Antoniego Roszkowskiego jeżeli się zgodzi. 

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Pan Roszkowski mówi, że bardzo chętnie, aż się rwie, więc ona myśli, że tym sposobem mamy 
cztery bardzo fajne osoby. Na pewno praca ruszy błyskawicznie. Przewodnicząca poinformowała 
radnych,  że  koperty,  które  otrzymali  dotyczą  analizy  oświadczeń  majątkowych.  Prosi,  żeby 
zastosowali  się  do  zawartych  tam  wytycznych  ewentualnie  indywidualnie  skontaktowali  się 
z Urzędem Skarbowym. 

- Jerzy Mikulski- radny
Chciał tyko podnieść temat terminów sesji, bo one odbywają się bardzo różnie, w bardzo różnych 
terminach.  Kiedyś  była  taka  zasada,  może  dobra,  może  zła,  że  wyznaczaliśmy jakiś  taki  stały 
termin,  powiedzmy ostatni  czwartek miesiąca,  w którym miała  miejsce  sesja  i  jakaś  taka  pora  
powiedzmy, którą przyjmiemy. On wie, że są wydarzenia bieżące i niektórzy czasem mają różne 
pilne sprawy, ale gdybyśmy byli w stanie wypracować taki model jakby czasowy, łatwiej byłoby 
nam wszystkim pewnie zarówno planować, jak i uczestniczyć we wszystkich spotkaniach, bo to 
wiąże za sobą kalendarz od razu posiedzeń komisji i wszystkich innych rzeczy, więc gdyby taka 
możliwość była, to by bardzo postulował. 

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
Odpowiedziała, że weźmie to pod uwagę.

10. Zamknięcie obrad.
- Aneta Adamus- Przewodnicząca Rady
W związku z wyczerpaniem porządku obrad zamknęła VII sesję  Rady Miejskiej  w Wołominie 
kadencji 2024-2029. 
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